
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Van der Voort, 

U heeft op 30 september 2024 vragen gesteld aan het college van B&W. In deze brief 

beantwoord ik deze vragen puntsgewijs. 

 

1. Is het college bekend met de hierboven geschetste problemen en de mogelijke 

gevolgen die dit heeft voor onze inwoners? 

Ja. 

 

2. Heeft het college inzicht in de omvang van de groep inwoners in onze gemeente die 

mogelijk getroffen wordt door het foutief berekenen van de 

arbeidsongeschiktheidsuitkering? 

a) zo ja: hoe groot is deze groep? 

b) zo nee: wij verzoeken het college om dit in kaart te brengen. 

Nee, wij hebben dit inzicht niet. Er zijn zeer waarschijnlijk gedupeerde inwoners in Oss, 

aangezien er zo’n 80.000 dossiers bij het UWV onderzocht worden. Dit onderzoek van het 

UWV is op dit moment nog in de opstartfase. Ook de hersteloperatie moet nog vorm krijgen. 

Het UWV heeft nog geen beeld bij hoeveel dossiers er een fout gemaakt is. Zij weten wel dat 

er sinds 2020 significant meer fouten gemaakt zijn. Wij kunnen de omvang van het probleem 
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niet overzien, maar verwachten dat daar via het UWV te zijner tijd meer informatie over 

beschikbaar komt. 

  

3. Wat gaat het college doen richting de groep inwoners die mogelijk een foutieve 

vaststelling van de arbeidsongeschiktheidsuitkering heeft ontvangen? 

Het UWV ontwikkelt een hersteloperatie voor de foutieve berekening van 

arbeidsongeschiktheidsuitkeringen. Zij hebben het contact met de inwoner hierover. Op de 

website van het UWV staat hier verdere informatie over.1 Inwoners met een WIA-uitkering 

kunnen het beste direct met het UWV contact opnemen met vragen over hun uitkering. Bij het 

UWV zitten immers de deskundigen op dit gebied. Zij weten ook het beste hoe zij fouten 

kunnen herstellen. Op dit moment hebben gemeenten geen rol in de hersteloperatie. Wij 

kunnen inwoners daarom ook niet helpen bij een foutieve berekening. 

 

4. Inwoners die onder de bijstandsnorm vallen kunnen aanspraak maken op een 

aanvullende uitkering. Door een foutieve vaststelling van het UWV kan het zijn dat 

inwoners fictief hogere inkomsten hebben (gehad). Kan het college toezeggen dat er 

in dergelijke situaties geen actieve fraudeonderzoeken gestart worden en er niet 

gehandhaafd gaat worden? 

De precieze vorm van de hersteloperatie is nog niet bekend. Ik kan daarom op dit moment 

nog geen toezeggingen doen op dit gebied. Het is aannemelijk dat landelijke 

instructies/handreikingen volgen over onderzoeken naar rechtmatigheid i.r.t. de 

Participatiewet. We volgen de ontwikkelingen en wachten de landelijke besluiten hierover af. 

Op het moment dat hier landelijke kaders over volgen, kijken wij of deze passen bij de Osse 

situatie en ons beleid.  

 

5. Kan het college toezeggen dat voor deze groep inwoners de menselijke maat het 

uitgangspunt blijft? 

Dat kan het college toezeggen. In de gemeente Oss is het uitgangspunt om voor al onze 

inwoners de menselijke maat te hanteren. Zeker de groep inwoners die minder WIA ontvingen 

dan waar ze recht op hadden horen op een goede manier geholpen te worden. Zij konden er 

niets aan doen dat ze te weinig inkomen kregen, maar hebben daar de afgelopen jaren wel de 

zure vruchten van geplukt. We zijn daarbij als gemeente Oss natuurlijk vooral afhankelijk van 

de landelijke hersteloperatie van het UWV. In dat kader heeft ook de minister van SZW aan de 

Tweede Kamer toegezegd de menselijke maat te hanteren.  

 

1 Onderzoek naar onjuiste berekening WIA-uitkeringen | UWV 

https://www.uwv.nl/nl/actueel/onderzoek-naar-onjuiste-berekening-wia-uitkeringen
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6. De gemeente staat als ‘eerste overheid’ dichtbij de inwoners. Sociaal Sterk Oss 

verzoekt het college dan ook om zo spoedig mogelijk een meldpunt in te richten waar 

inwoners met zorgen, vragen en problemen, rondom de beschreven problematiek, 

terecht kunnen. Per wanneer gaat het college dit meldpunt starten? 

Ik begrijp dat mensen zorgen hebben over hun WIA-uitkering. Als je de afgelopen jaren te 

weinig inkomen hebt gekregen, is het de vraag of en hoeveel je gecompenseerd wordt. En ook 

voor mensen met een hoger inkomen zorgt dit bericht voor onzekerheid. De minister kon 

immers nog niet uitsluiten dat er in incidentele gevallen geld teruggevorderd wordt door het 

UWV. 

Het belangrijkste is dat deze mensen goed en vakkundig geholpen worden. Mensen kunnen 

het beste contact opnemen met het UWV (zie ook antwoord 3). Bij dit landelijke meldpunt 

hebben ze de specialistische kennis om deze vragen te beantwoorden. Zij compenseren de 

gedupeerden. Bij een lokaal meldpunt kunnen wij inwoners niet op deze manier helpen, 

omdat de kennis en beslisbevoegdheid over de WIA bij het UWV ligt. Wij starten daarom geen 

apart meldpunt. Inwoners kunnen voor algemene vragen over hun financiën wel terecht bij de 

financiële spreekuren in de wijk. 

 

7. Sociaal Sterk Oss blijft graag op de hoogte van deze hersteloperatie en de rol van de 

gemeente Oss hierin. Op welke wijze gaat u ons – en onze inwoners – informeren? 

Het UWV communiceert over de hersteloperatie. Zoals hierboven benoemd heeft de gemeente 

Oss op dit moment geen rol bij de hersteloperatie. Wij kunnen u en onze inwoners op dit 

moment geen aanvullende informatie geven. Als de rol van de gemeente verandert gaan we 

daar uiteraard op een passende wijze over communiceren richting onze inwoners en de 

gemeenteraad. 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

 

Kees van Geffen 

Wethouder Werk&Inkomen 


